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Аб’явА
•	 Каб	 атрымліваць	 кож-

ны	 нумар	 газеты	 «Гасцінец»	
паведаміце	 рэдакцыі	 аб	 гэтым	
–	зрабіце	бесплатную	падпіску.

•	 Рэдакцыя	 “Гасцінец”	
змяшчае	 бясплатныя	 абвесткі	
чытачоў	 выдання.	 Дзеля	 раз-
мяшчэння	 абвесткі	 запоўніце	
купон	або	патэлефануйце	ў	рэ-
дакцыю.

•	 Калі	 парушаны	 вашы	
правы	спажыўца,	працаўніка,	то	
даем	 эфектыўныя	 парады	 па	
абароне	права	і	пошуку	бясплат-
ных	юрыстаў.	 Звяртайцеся	 на	
адрас:	 Гарадок,	 вул.	 Галіцкага	
д.16	кв.2	ў	кожны	аўторак	і	чац-
вер	з	16	да	18,	або	на	тэлефоны	
газеты	«Гасцінец».

•	 Жадаючыя	 атрымаць	
у	 карыстанне	 беларускія	 кнігі,	
часопісы	 або	 іх	 набыць	 звяр-
тайцеся	 на	 адрас:	 Гарадок,	
вул.	Галіцкага	д.16	кв.2	ў	кожны	
аўторак	і	чацвер	з	16	да	18,	або	на	
тэлефоны	газеты	«Гасцінец»

•	 Рэдакцыя	 запрашае	
да	 супрацоўніцтва	 неабыяка-
вых	 грамадзян.	 Вашы	 навіны,	
паведамленні	 –	 нашая	 падзяка.	
Словам,	сувенірам.

Інфармацыйная культурна-грамадская газета Гарадоччыны 
Цытата нумара:

У наш час 
прэзідэнты больш 
кажуць, чым 
чытаюць і думаюць.
Кэтлін Джэймісан.

Ня бойся!

http://haradok.belarda.org - сайт твайго ГАРАДКА 

Актывісты Руху «За свабоду!» ў Гарадку 
з нагоды Дня зацвярджэння бел-чырвона-
белага сцяга і герба «Пагоні» дзяржаўнымі 
сімваламі распаўсюдзілі улётку «Шануйма 
нашы сімвалы». 

Улётку падрыхтаваў сябар Рады ПАГА 
«Рух «За свабоду»Леанід Гаравы. Ва ўлётцы 
утрымліваецца інфармацыя аб паходжанні 
і гісторыі  нацыянальных сімвалаў Беларусі 
– бел-чырвона-белага сцяга і герба «Паго-
ня».  Прыводзіцца мала вядомае выказван-
не Клаўдзія Дуж-Душэўскага, аўтара эскіза 
нацыянальнага сцяга, аб гісторыі стварэн-
ня эскіза, а таксама малавядомыя факты аб 
гісторыі дэзінфармацыі са сцягам у гады 
нямецкай акупацыі.

Чытачы ўлёткі таксама маюць магчы-
масць  даведацца аб пяці варыянтах ся-
рэдневечнай «Пагоні», аб адметнасцях 
дзяржаўнага герба «Пагоня» пачатку 90-х 
гадоў, а таксама аб падрыхтоўцы да схо-
ду грамадзян па выбарах дэлегатаў на 
Беларускі еўрапейскі форум, які адбудзец-
ца 20 верасня.

Л. Антонаў. 

ДАпАмАжы сЛАбАму
сярод яркіх асаблівасцей 

амерыканскага ладу 
жыцця асаблівай 

пазіцыяй стаіць валанцёрскі 
рух. Хрысціянскія ідэі 
дабрачыннасці маюць шматве-
кавую традыцыю і сілкуюцца 
сучасным штодзённым валан-
цёрствам мільёнаў простых і 
багатых амерыканцаў. Дапа-
мога хвораму, слабаму, мала-
маёмаснаму грамадзяніну ў 
ЗША ўзведзена ў культ нацыя-
нальнай традыцыі. Слабым 
дапамагаюць ежай, адзеннем, 
грашыма, парадамі і г.д. Дапа-
магаюць тыя, хто гэта ўжо ўсё 
мае.

Гэта традыцыя дзейнічае 
праз сетку валанцёрскіх 
цэнтраў, дзе магчыма атры-
маць інфармацыю аб тым, 
каму патрэбна дапамога ў 
мікрараёне, горадзе. Мы 
былі ў валанцёрскім цэнтры 
“Аб’яднаны шлях”, дзе маец-
ца даведнік з некалькі соцен 
дабрачынных арганізацый з 
пералікам паслуг па валантэр-
ству якія яны аказваюць. Так-
сама для грамадзян маюцца 
праграмы навучання валан-
цёрству.

Быць валанцёрам ў  ЗША 
прысціжна. І гэтым займа-
юцца не толькі студэнты, 
пенсіянеры, настаўнікі, але і 

прадпрымальнікі, багатыя гра-
мадзяне.

Гэтаму у краіне навучаюць 
са школьных гадоў  -- існуе 
спецыяльная валанцёр-
ская праграма для вучняў. 
Праграма разлічана на тое, 
што на працягу года вучань 
зробіць каля 20 карысных 
валанцёрскіх спраў. А каб гэта 
сістэма дзейнічала паспяхо-
ва ў вышэйшых навучальных 
установах ЗША ўведзена на-
вучанне па спецыялізацыі 
“Мэнеджмэнт недзяржаўных 
арганізацый”.  Для маладых 

людзей, якія аддаюць валан-
цёрства 2 гады свайго жыцця 
існуе практыка аплаты потым 
іх навучання ў ВНУ.

Нашай групе была прапана-
вана валанцёрская практыка 
ў цэнтры падтрымкі маламаё-
масных грамадзян. Удзельнікі 
нашай групы на працягу 
гадзіны раздавалі ежу жадаю-
чым. Напачатку справы мэнед-
жэр праграмы з амерыканскімі 
валанцёрамі праінструктавалі 
нас аб нюансах раздачы ежы 
для жадаючых яе атрымаць. 
Адзначыўшы пры гэтым, што 

спачатку  павінны яе атры-
маць інваліды, дзеці, а потым 
ужо ўсе астатнія. Асаблівасцю 
гэта цэнтра падтрымкі было 
тое, што ежа падавалася, як 
ў рэстаранах і мы фактычна 
былі афіцыянтамі. Для кож-
нага стала было пададзена 
масла, вада, кава і чай, а так-
сама другая страва – мака-
роны па флоцкі або тушаная 
гародніна, кандытарскія вы-
рабы.

За гадзіну мы абслужылі 
каля 250 грамадзян. Каб 
атрымаць ежу ім не патрэб-
ны ніякія даведкі аб зароб-
ках і г.д. Дастаткова прыйсці 
ў цэнтр і стаць у чаргу. І 
ежу магчыма атрымаць, як 
раніцай, так і ў абед. Якасць 

яе лепшая за нашы сталоўкі. У 
гэтым пераканаліся нашы асоб-
ныя сябры, паспрабаваўшы яе 
пасля раздачы.

Разам з намі працавалі і 
маладыя і старыя амеры-
канцы. І яны, і мы адчувалі 
задавальненне ад дапамогі 
грамадзянам. На жаль у нас 
няма гэтай адказнасці за да-
памогу слабым. І часам гэ-
тая дапамога абстаўлена 
вялікімі бюракратычнымі 
перашкодамі.

Л. Гаравы.
(Працяг будзе)

Адзначылі дзень 
нацыянальных 
сімвалаў

ПрАцоўны КодэКс трэбА выКонвАць!
На працягу чатырох паседжанняў суддзя 

Уладзімір Гладкоў разглядаў зыск Юрыя Та-
расава да кіраўніцтва Гарадоцкага філіяла 
наконт выплаты яму заробку вахцёра за 
вымушаны прагул пасля спынення пра-
цы і аднаўлення на працы з адпаведным 
запісам у працоўнай кніжцы.

Малады чалавек працаваў вахцёрам у 
«гартопе» з 18 ліпеня па 7 жніўня без не-
абходнага афармлення на працу, без дага-
вора, без адпаведнага загаду. Па выніках 
працы за ліпень яму выплацілі толькі 112 
тысяч рублёў, што было менш тых 320 
тысяч пра якія вялася гаворка пры прыё-
ме на працу. Калі ж пра сваю нязгоду з 
такім маленькім заробкам Юрый заявіў 
кіраўніцтву арганізацыі, то 7 жніўня яму ка-
ротка паказалі на браму.

Сваю працу вахцёрам Тарасаў адзначаў 
у журнале дзяжурстваў вахцёраў, дзе 
вёўся ўлік іх фактычнай працы. Між тым 
кіраўніцтва арганізацыі ў судзе называла 
дадзены журнал «отсебятиной», якую пісалі 
вахцёры і амаль нічога не вартым улікам.

Дырэктар, бухгалтар, эканаміст 
арганізацыі прадставілі ў суд дакументы, 
якія адбельвалі іх дзеянні: дамову падраду 
ад 18 ліпеня, на якой не было подпісу вах-
цёра, новыя версіі графікаў дзяжурстваў 
вахцёраў за ліпень і жнівень, якія ніякім 
чынам не маглі быць складзены да пачат-
ку месяца. Гэтыя паперы па трапнаму вы-

разу адваката Юліі Чартковай з’яўляюцца 
сфальсіфікаванымі дакументамі. Юры 
Тарасаў у суд прадставіў зусім іншыя рэ-
альныя графікі дзяжурстваў, якія зняў на 
камеру мабільнага тэлефону.

На працягу ўсіх паседжанняў Тарасаў і яго 
адвакат даказвалі ў судзе, што пасля таго, 
як малады чалавек пачаў працаваць вахцё-
рам, але не быў належным чынам аформле-
ны наймальнікам у яго пачаліся працоўныя 
адносіны з арганізацыяй. І не афармлен-
не яго на працу гэта віна наймальніка, які 
павінен дакладна выконваць патрабаванні 
Працоўнага Кодэксу.

Кіраўніцтва арганізацыі эмацыйна з апе-
ляцыяй да суддзі і пракурора («Вы ж ска-
жыце, я ж права, ці не так?») адстойвала 
іншы пункт гледжання, які ніякім чынам 
не стасуецца з нормамі Кодэкса. Але ў 
арганізацыі абавязаны дзейнічаць нормы 
права, а не паняцці кіраўніцтва аб відах 
адсябяціны і вышуканства наконт абавяз-
ковых дакументаў пры рабоце на прадпры-
емстве. На гэта звярнуў увагу і пракурор, 
калі ў сваім слове казаў аб парушэнні 23 і 
131 артыкулаў  ПК  кіраўніцтвам «гартопа».

Вынікам падрабязнага разгляду справы 
стала рашэнне судддзі У.К. Гладкова  аб 
аднаўленні Юрыя Тарасава на працы вахцё-
рам з адпаведным запісам ў яго працоўнай 
кніжцы. Адначасова дырэктар арганізацыі 
абавязана кампенсаваць юрыдычнай 

кансультацыі  620 тысяч за працу адваката, 
якая бараніла  свайго давяральніка ў судзе 
бясплатна.

Мяркую, што дадзены працэс павінен 
стаць добрым урокам для наймальнікаў, 
якія карыстаюцца не нормамі Працоўнага 
Кодэксу, а ўласнымі паняццямі аб ім.

Леанід Гаравы.

АКтыўныя АмерыКАнцы (ПрАцяг)

Да гэтага абавязаў Гарадоцкі суд кіраўніцтва Гарадоцкага філіяла «віцебскаблпаліва»

дыра ў цэнтры 
гарадка

Існуе не адзін год, але «рукі» ў 
кіраўніцтва да яе не даходзяць. 

Каля ўваходу на гарадскі рынак у ас-
фальце схавана дыра, якая нясе небяспеку 
для аўтаматараў. На працягу апошніх гадоў 
не адзін аўтаматар памінаў нядобрым сло-
вам  мясцовых камунальнікаў у якіх не да-
ходзяць да яе рукі. Ліўневы сток размешча-
ны амаль на 30 см ніжэй узроўню асфальта 
і  заўжды гатовы для пашкоджання колаў і 
падвесак новых аўтааматараў, якія навед-
ваюць Гарадок. Кіроўцы ж са стажам веда-
юць гэтую пастку і аб’язджаюць яе, дзякую 
горкаму досьведу.

Толькі камунальнікаў і даішнікаў не тур-
буе гэтая недарэчнасць. У год навядзенння 
парадку на зямлі яны так і не знаходзяць 
магчымасць, калі не адрамантаваць сток, 
то хаця бы яго абазначыць неабходным 
чынам.

Л. Аляксандраў.

“Гасцінец” ў Інтэрнэце
Шаноўны чытач! Раней чым з пашто-

вай скрыні вы можаце чытаць нашу 
газету  ў Інтэрнэце. Газета размешчана 
на сайце http://haradok.belarda.org/  і 
яе магчыма спампаваць у раздзеле 
“Незалежныя выданні” на старонцы 
“Гасцінец”.

вынікі апошняга апытання 
на сайце http://haradok.belarda.org/
Ці трэба ў беларусі будаваць АЭс?
Так .............................................................. 32%
Не ............................................................... 60%
Мне ўсё роўна ........................................ 4%
Не ведаю .................................................. 4%.
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ПРЫВАТНЫЯ 
АБВЕСТКI

АбрАны дэлегАты нА белАрусКі еўрАПейсКі Форум

утварыўся 
гарадоцкі 
трохкутнік

За тыдзень ў Карыценскім Мху шукалі 
пецярых збіральнікаў ягад і грыбоў. І 
лёс самага старэйшага з іх завяршыўся 
трагічнай смерцю.

Толькі на дзесяты дзень пошукаў 
старэйшага збіральніка --  87-гадовага 
Мікалая Шалаўкі --  з верталёта было 
заўважына яго белае вядро, а потым 
знайшлі і цела пенсіянера. Эксперты 
канстатавалі смерць ад пераахалоджван-
ня. На дзіва за гэты час яшчэ адшукалі 
чатырох пацярпелых збіральнікаў дароў 
прыроды, якія не маглі выйсці з лесу са-
мастойна.

Гэта адбывалася ў гарадоцкіх ля-
сах у трохкутніку  паміж Пальмінкай, 
Смалоўкай і Гарадком. Вопытныя грыбнікі 
і ягаднікі не маглі знайсці шлях з лесу. А 
яшчэ у мінулым годзе  ў «Караценскім 
Мху» блукаў былы ляснік, які яго ведае, як 
свае пяць пальцаў, але выйсці не мог. Ўсю 
ноч ён, ведаючы лес, блукаў па кругу, не 
маючы магчымасць выйсці.

У знакамітым Бермуцкім трохкутніку 
знікаюць караблі, а ў Гарадоцкім 
трохкутніку блукаюць збіральнікі дароў 
прыроды. Блукаюць не маючы самых не-
абходных рэчаў – мабільнага тэлефона, 
запалак.  Гэта тыя рэчы без якіх лепш не 
накіроўвацца ў «Гарадоцкі трохкутнік».

Л. Антонаў. 

ваўкі Колбышава парвуць 
«беларусьфільм»

Фільм зняты на Гарадоччыне выклікае вялікаю цікавасць ў 
кінакрытыкаў і хутка трапіць да гледачоў. Аляксандр Колбышаў 
зняў на «Беларусьфільме» антытаталітарную трагедыю. 

На стале Колбышава  — кніга Быкава. Партрэты 
кінамастакоў — на сценах. «Вось, паглядзі, — кажа актор і рэ-
жысёр Аляксандр Колбышаў. — Гэта ролік маёй стужкі. Толькі 
змантажаваў». 

На экране — сцюжа і снег. Цёмны, страшны цягнік 
набліжаецца. Стрэлы і крыкі. Уцёкі палітычнага 
зэка. Ахоўнікі з аўчаркамі. Зіхоткае святло 
вогнішча. Людзі ў зледзянелай вёсцы. Паля-
ванне на чалавека. Твары — з сумневамі і 
пакутай. Выбар. Ахвяра. Ваўчынае выццё.

Мароз па скуры. Не магу паверыць, 
што на «Беларусьфільме» такое магчы-
ма.

А.Колбышава беларускія гледа-
чы ведаюць пераважна як актора. Ён 
сыграў зухаватага партызана Штыркіна 
ў «Акупацыі» Кудзіненкі, працаваў у 
Брэсцкім драматычным тэатры.

Але, акрамя таго, Колбышаў — рэжы-
сёр, вучань Віктара Турава. Ягоная карот-
каметражныя фільмы «Ахвота жыць» павод-
ле Шукшына і «Чорная скрыня» прасякнутыя 
трагізмам і адметныя трапнай акторскай гульнёй. На 
«Беларусьфільме» яму месца не знаходзілася. Прапаноўвалі 
здымаць «Шчыт Айчыны» і іншы сучасны трэш, а Колбышаў 
меў свае сюжэты — з сапраўднымі героямі і жарсцямі. Не 
рэалізаваўшыся, з’ехаў у Маскву працаваць «на серыялах».

«Раптам мне патэлефанавалі з кінастудыі, — распавядае 
Колбышаў. — Сказалі, што ў нас новы дырэктар Замяталін, 

прапануйце сцэнар. Я даслаў сцэнар «Ваўкоў», які падаваўся 
мне на нашай кінастудыі непрахадным. А мне сказалі запу-
скацца з карцінай».

Але «Ваўкі» — стужка падкрэслена антытаталітарная. 
Фільм пастаўлены паводле аднайменнай аповесці Аляксан-
дра Чакмянёва, напісанай у 1963 г. За яе пісьменніка цягалі ў 
КГБ.

«Ваўкі», дзе гэбісты палююць за чалавекам, пе-
рагукаюцца з быкаўскай «Аблавай».

«Мне не заміналі, — кажа Колбышаў. — 
Наадварот. Дарэчы, у фінале фільма будзе 

гучаць малітва, напісаная Замяталіным. 
Ён, калі ўбачыў змантажаваную версію, 
запрасіў да сябе, даў аркуш паперы. 
Кажа, паглядзі: падабаецца ці не? 
Мне спадабалася. Так што вуснамі 
дзяўчынкі, шапялявым голасам гу-
чыць: «Даруй нам, Госпадзі… Выра-
туй нас, Госпадзі… і — захавай нас, 
Госпадзі, таму што мы людзі, а не звя-

ры…»
Пасля «Узыходжання» Ларысы 

Шапіцькі «Ваўкі» Колбышава прэтэнду-
юць на ролю новай сучаснай кінатрагедыі, 

што працягвае традыцыі Быкава і Шукшына. 
Зрэшты, з карціны Шапіцькі ў фільм Колбышава 

перавандраваў і Уладзімір Гасцюхін у сваёй кароннай ролі ча-
лавека з раздушаным сумленнем.

Здача фільма запланаваная на 13 кастрычніка.
«Я да «Балота» Быкава прыглядаюся», — кажа на развітанне 

Колбышаў.
Андрэй Расінскі.

беларускія 
песні для 
моладзі

бард Таццяна беланогая наведала 
Гарадок і дала канцэрт для актывістаў 
моладзевага руху Гарадка. 

20 верасня ў Гарадку сябры  моладзе-
вай арганізацыі «Моладзь БНФ»  правялі 
сход па вылучэнню дэлегата на  з’езд 
моладзевай арганізацыі «Моладзь БНФ». 
З’езд адбудзецца 10 кастрычніка ў Мен-
ску. Адначасова з правядзеннем сходу 
моладзь мела магчымасць пазнаёміцца 
з творчасю вядомага беларускага барда 
Таццяны Беланогай. На працягу гадзіны 
Таццяна Беланогая выканала для прысут-
ных свае лепшыя песні з трох выдадзеных 
альбомаў. З асаблівай цеплынёй была вы-
канана песня «Дзеці неба», якая вайшла ў 
сьпіс лепшых песень 2006 году па вэрсіі 
наведвальнікаў партала «Тузін Гітоў». 
Тацьцяна з альбомам «Пабачыць свет»  
была намінаваная ў прэміі «Сьпеўная 
паэзія» «Рок-Каранацыі-2006».

На жаль, прыезд Таццяны Беланогай 
быў  прэзентаваны толькі ў самы апошні 
час і магчымыя гледачы не маглі даведац-
ца аб канцэрце.

Л. Антонаў.

20 верасня на сходзе грамадзян 
Гарадоччыны, абмяркаваны планы 
падрыхтоўкі да бЕФ, а таксама абраны 
9 дэлегатаў на Еўрапейскі Форум. 

Нагадаем, што правядзенне Беларуска-
га Еўрапейскага Форума ініцыяваў лідэр 
Руху «За свабоду!» Аляксандр Мілінкевіч, а 
ініцыятыву падтрымалі шэсць арганізацый 
Беларусі, якія ўхваляюць еўрапейскае 
развіццё краіны.

Форум запланавана правесці 14 
лістапада ў Мінску дэлегатамі, якія будуць 
абраны на сходах грамадзян у большасці 
раёнаў краіны. 

На сходзе ў Гарадку прысутнічаў 

прадстаўнік аргкамітэту па БЕФ па 
Віцебшчыне Хрыстафор Жэляпаў, які 
ў сваёй прамове распавёў аб развіці 
палітычнага становішча ў краіне, 
аб  накірунках супрацы Беларусі па 
Ўсходняму Партнёрству, аб  праблемах 
беларуска-расейскіх адносін, а таксама аб 
ходзе падрыхтоўкі да БЕФ на Віцебшчыне. 
Прысутныя маглі задаць пытанні і вы-
казаць свае прапановы па падрыхтоўцы 
да Еўрапейскага Форума. Аб мэтах Фору-
ма таксама распавядаў сябар Рады ПАГА 
«Рух «За Свабоду!» Леанід Гаравы, які 
адзначыў што вялікі сход прадстаўнікоў 
дэмакратычнай грамадскасці Беларусі 

павінен засведчыць аб жаданні беларусаў 
інтэгравацца ў еўрапейскую супольнасць 
і выказаць патрабаванні да ўладаў аб 
неабходнасці выканання патрабаванняў 
Еўропы па дэмакратызацыі жыцця ў 
краіне.

Пасля абмеркавання прамоў адбыло-
ся вылучэнне дэлегатаў на БЕФ, Сярод 
абраных дэлегатаў: Леанід Аўтухоў, стар-
шыня Гарадоцкай суполкі Партыі БНФ, 
Леанід Гаравы праваабаронца, Таццяна 
Касьянава, грамадская актывістка і іншыя 
актыўныя грамадзяне.

На сёняшні дзень ад Віцебшчыны 
на Еўрапейскі Форум абрана каля 

80 дэлегатаў ад 12 гарадоў і раёнаў 
Віцебшчыны.

Для зацікаўленых грамадзян прапа-
нуем  «Пытанні-адказы» аб форуме, якія 
падрыхтаваны аргкамітэтам Беларускага 
Еўрапейскага Форума. Нагадаем такса-
ма, што таксама дзейнічае вэб-сайт БЕФ : 
http://euraforum.info

Л. Антонаў.

Прадаецца
Мікрахвалёўка “Самсунг”, 

тумба пад тэлевізар. Танна. 
+375259335384

Пшаніца з дастаўкай. 
Званіць пасля 18 г. 43840, МТС 
8936857

Паяс для пахудання Санта 
Вэлт. +375336123241

Сруб бані 3х4 з вынасам на 2 
м, дошкі 44247

Лядоўня “Атлант”, 3-х 
створкавая шафа, пральная 
машына “Ака” 45517

Дом па вул. Палявая 20 
40641, маб 2173145

Саджанцы вінаграда 
5916384

Дом, спальня, тумба для ТВ 
5981361, 8-0212224335

Надзвычайную выратавальную аперацыю правялі 23 верасня 
супрацоўнікі Гарадоцкага МНС, выцягваючы маладога чалавека з 
прыбіральні.

выратавалі... 
з прыбіральні 
аўтавакзала

Пасля абеду на пульт  Гарадоцкага МНС 
паступіў выклік з аўтавакзала г. Гарадка.  
Работнікаў МНС выклікалі на ратаванне  
грамадзяніна, які праваліўся ў грамад-
скую прыбіральню аўтастанцыі райцэн-
тра.

Супрацоўнікі МНС хутка прыбылі на мес-
ца здарэння.  Відовішча было не для сла-
банярвовых. У грамадскай прыбіральні 
пад плітой з дыркамі ў г... спрабаваў вы-
брацца малады чалавек. Каб дастаць не-
бараку з г... давялося пашыраць дырку 
і толькі потым выцягнуць небараку  на 
паверхню прыбіральні. Пад моцнымі 
струмянямі вады з маладога чалавека 
змылі ўсе фекаліі, а потым даставілі ў Га-
радоцкую райбальніцу. У бальніцы неба-
раку сагрэлі цёплымі грэлкамі, а раніцай 
за ім з’явілася маці.

Цяжка ўявіць, што такое магло здарыц-
ца з чалавекам у цвярозым стане. Але 
гэты трагіка-камічны выпадак адбыўся, 
стварыўшы прэцыдэнт выратавання з 
прыбіральні. 

Жыццё выратавалі, але праблема 
якасці прыбіральні на аўтастанцыі за-
сталася. У навакольных райцэнтрах, ўжо 
існуюць цывілізаваныя платныя туалеты, 
з якіх ніколі не трэба будзе ратаваць не-
барак. На гарадоцкую жа аўтастанцыю 
цывілізацыя ў прыбіральню шчэ не 
прыйшла. Як не прыйшла ні ў водную гра-
мадскую прыбіральню райцэнтра, куды 
па ранейшаму трэ хадзіць па дзедаўскаму 
метаду.

Л. Антонаў.

ВАЎКІ
Беларусьфільм, 

2009, каляровы,103 хв.
Рэжысёр: Аляксандр 

Колбышаў
Ролі выконваюць: Дзмітры 

Ульянаў, Уладзімір Гасцюхін, Ан-
дрэй Панін, Коля Спірыдонаў, Дыя-

на Запрудская, Тамара Міронава, 
Дар’я Мухіна, Аксана Лясная

Кампазітар: Алег Федасееў
Жанр: Трагедыя паводле ад-
найменнай аповесці Аляк-

сандра Чакмянёва.
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отлоЖенный трИумФ
А. Лукашенко не был в Литве с 1998 

года. Больше десяти лет страны не 
обменивались визитами на высшем 
уровне. Для соседних государств 
это достаточно уникальный случай. 
Такое происходит со странами, на-
ходящимися в очень напряженных 
отношениях.

Более неудачного времени для 
приглашения А. Лукашенко в Лит-
ву придумать было трудно. 16 сен-
тября исполнилась 10-я годовщи-
на исчезновения В. Гончара и А. 
Красовско-го. Эта проблема долгие 
годы являлась одним из острых раз-
дражителей в отношениях между 
официальным Минском и ЕС. Одно-
временно на территории Беларуси 
в полном разгаре самые крупные в 
постсоветской истории белорусско-
российские военные учения.

ЕС стремится открывать перед 
А. Лукашенко двери европейских 
столиц скромными дозами. Весной 
состоялась его частная поездка в 
Рим. Визит президента Беларуси 
в Литву не был ни официальным, 
ни даже рабочим. Фактически 
это была поездка на открытие 
белорусско-литовского экономиче-
ского форума и выставки, а попутно 
произошла встреча двух глав госу-
дарств. Никаких реальных практи-
ческих результатов визит не при-
нес. Подписанные соглашения едва 
дотягивают до уровня министров, 
присутствие президента для этого 
не требовалось.

Тем не менее, визит имел боль-
шой символический смысл. Это 
был очередной дипломатический 
прорыв официального Минска и 
персонально А. Лукашенко. Это был 
отложенный триумф, который дол-
жен был состояться еще в мае на 
учредительном саммите програм-
мы ЕС «Восточное партнерство» в 
Праге. Он собирался приехать туда 
победителем, триумфатором, одо-
левшим, взявшим на измор, при-
нудившим капитулировать целую 
Европу, которая много лет не при-
нимала его, ставила условия, вво-
дила санкции, делала грозные за-
явления. И вот теперь ЕС поменял 
свою позицию, он готов иметь дело 
с А. Лукашенко, настойчиво пригла-
шал в программу «Восточное пар-
тнерство». За это время в странах 
Евросоюза поменялось множество 
руководителей, правящих партий. 
А он остался, их всех пережил и 
вышел победителем. Но тогда в 
мае белорусский лидер, видимо не 
без колебаний, наступив на горло 
собственной песне, последовав 
кулуарным советам европейских 
политиков, отказался от поездки в 
чешскую столицу. Ибо могли воз-
никнуть скандалы. А начинать с них 
новый этап отношений с ЕС было 
бы нелогично.

Конечно, визит в Вильнюс не яв-
ляется полноценной компенсаци-
ей майской поездки в Прагу. Там, в 
чешской столице, можно было по-
жать руку президентам и премьер-
министрам едва ли не всех европей-
ских стран, оказаться в объективах 
десятков телекамер, поучаствовать 
в финальной фотосессии. В Вильню-
се же удалось встретиться только с 
руководством Литвы, бизнесмена-
ми. Масштаб триумфа явно не тот.

Но, как известно, нет маленьких 
ролей, бывают маленькие актеры. 
А. Лукашенко себя маленьким акте-
ром не считает, а совсем даже нао-
борот. Он использовал свой визит в 
Литву на 150%. Прежде всего, пре-
зидент Беларуси настойчиво под-
черкивал и в интервью литовским 
СМИ накануне, и в самом Вильнюсе, 
что приехал не просто в соседнюю 
страну, бывшую республику СССР, а 
на территорию ЕС, с санкции Брюс-
селя. Это грело ему душу, возвыша-
ло в собственных глазах, придава-
ло особую значимость на первый 
взгляд обычной поездке к соседу. 
Кроме того, обыватели как в Бела-
руси, так и в Литве должны были 
уяснить, что многолетняя изоляция 
Беларуси от Европы прервана.

Вторая важная мысль, которую 
старательно подчеркивал А. Лука-
шенко накануне и в ходе визита в 

Литву: Европа до сих пор проводи-
ла неправильный курс в отноше-
нии Беларуси, но теперь осознала 
свою ошибку, вернулась к здравому 
смыслу, разумной политике. В ре-
зультате началось потепление меж-
ду Минском и Брюсселем. Белорус-
ский президент отверг условия по 
демократизации внутренней жиз-
ни страны, которые выставляет ЕС: 
«Мы ни перед кем прогибаться не 
будем», «мы не приемлем никакого 
давления». Смысл этих заявлений 
состоит в том, что диалог будет идти 
на условиях Минска, ЕС никуда не 
денется, молчаливо признает бело-
русскую политическую реальность, 
включая четвертый срок президент-
ства А. Лукашенко. Трудно судить, 
что на самом деле происходит на 
переговорах, возможно, президент 
Беларуси идет на определенные 
уступки, но публично он неизменно 
демонстрирует силу.

Все пребывание в Вильнюсе пре-
зидента Беларуси было театром 
одного актера. Он привлек большое 
внимание средств массовой инфор-
мации. Журналисты никого больше 
не замечали, кроме А. Лукашен-
ко, он в этот день 16 сентября был 
главным ньюсмейкером, героем 
телерепортажей, информационно-
политическим центром литовской 
столицы. Когда белорусский лидер 
пришел на открытие белорусско-
литовского экономического фо-
рума, зал встал. То, что в Беларуси 
А. Лукашенко везде приветствуют 
вставанием, давно стало недоброй 
традицией. Но такое же почитание 
человека, которого называют «по-
следним диктатором Европы», в 
свободной, европейской Литве, в 
среде достаточно просвещенной 
публики, стало откровением. А из-
вестный литовский олигарх В. Ро-
манов, выступая на форуме, заявил, 
что предпочитает демократии тот 
политический режим, который су-
ществует в Беларуси. Как говорится, 
шар в лузу, приз в студию.

Это окончательно превратило лег-
кое головокружение в самозабвен-
ное упоение собственным обаяни-
ем и неотразимостью. Как обычно, 
А. Лукашенко пытался навязать дру-
гим странам свои правила и стан-
дарты поведения. Агрессивный, 
менторский тон в общении с жур-
налистами («Вы что, в школе пло-
хо учились?») — это еще полбеды. 
Когда президент Литвы Д. Грибаус-
кайте во время переговоров по-
ставила вопрос, почему Беларусь 
не выдает генерала В. Усхопчика, 
подозреваемого в причастности 
к расстрелу литовских граждан 13 
января 1991 года у вильнюсской 
телебашни, А. Лукашенко, соглас-
но информации агентства BNS, с 
самым невинным видом и искрен-
ним удивлением заявил, что ничего 
не знал об этом деле и даже упре-
кнул: «Почему вы мне раньше не 
говорили?» Такая простоватая кре-
стьянская хитрость, перенесенная 
на уровень межгосударственных 
отношений.

А в общении с литовскими журна-
листами он не только рассказал о 
своих переговорах с Д. Грибаускайте 
в собственной интерпретации, но и 
не скрывал своего пренебрежения 
и высокомерия в отношении Литвы. 
Дескать, что с вами говорить, вы же 
не самостоятельное государство, а 
марионетка ЕС: «Уж не такие вы не-
зависимые, вам же прежде чем что-
то сделать, надо в Брюссель бежать, 
чтобы посоветоваться»; «Мы — су-
веренная, независимая страна, и 
у нас нет таких обязательств, как у 
вас (Литвы — Авт.) перед Европой». 
Видимо, Александру Григорьевичу 
не объяснили в детстве, что в при-
личном обществе не принято, при-
езжая в гости, плохо говорить о 
хозяевах.

Зато независимым белорусским 
журналистам в Вильнюсе было 
полное раздолье. По злой иронии 
судьбы задать своему президенту 
вопрос можно только за границей.

валерий Карбалевич.

Цифры сегодня выглядят неуте-
шительно.

Согласно данным Белстата, на 
1 сентября 2009 года запасы гото-
вой продукции на промышленных 
предприятиях составили 80,2% 
среднемесячного объема произ-
водства, снизившись по сравне-
нию с предыдущими двумя меся-
цами: 88,3% на 1 августа и 94,6% 
на 1 июля. Однако это значительно 
превышает прошлогодний уро-
вень запасов: 50,4% на 1 сентября 
2008 года и 61,1% на 1 января теку-
щего года.

Низкая конкурентоспособность 
белорусских товаров объясняет-
ся, в частности, высокой ценой, 
которую белорусские специали-
сты объясняют энергозатратно-
стью производства. По оценкам 
экономистов-аналитиков, в Бела-
руси она в три раза больше, чем 
в Европе. К тому же, как замечает 
независимый экономист Михаил 
Залесский, наша промышленность 
не стремилась адаптироваться к 
новым условиям, не перестрои-
лась на производство товаров но-
вого поколения.

— Мой дед шил хомуты, за эти-
ми хомутами к нему ездили из 
Варшавы. Но вздумай я сейчас 
продолжить семейную традицию, 
стал бы посмешищем и банкротом. 
Мир изменился. А мы, фигураль-
но выражаясь, продолжаем шить 
хомуты и плести лапти, да еще 
обижаемся, почему Россия их не 
покупает, — говорит Михаил За-
лесский.

Бывший генеральный дирек-
тор концерна «Амкодор» Василий 
Шлындиков считает, что винова-
ты в росте складских запасов не 
директора предприятий, а дей-
ствующая в экономике страны 
командно-административная си-
стема.

В то самое время, когда от ру-
ководителей белорусских пред-
приятий требуют освобождения 
складов любой ценой, не уточняя, 
сколько это и кому будет стоить, 
специалисты видят реальный путь 
выхода из кризиса — это путь в 
Европу.

В чем состоят плюсы сотрудни-
чества с Европой для белорусской 
промышленности, мы обсуждаем с 
Сергеем Навродским, директором 
центра социально-экономических 
исследований CASE Belarus.

—  Комментируя развитие на-
шей промышленности, часто гово-
рят о необходимости привлечения 
инвестиций в белорусскую эконо-
мику. Чем европейские инвести-
ции отличаются от российских?

—  Прямые иностранные инве-
стиции — это лишь малая часть 
преимуществ, которые Беларусь 
может получить от более глубокой 
интеграции в экономику Европы. 
Прямые инвестиции в первую 
очередь придут в те сферы, где 
сейчас беларусы не справляются 
— розничные сети, логистика, го-
стиничный бизнес и др. Но говоря 
о преимуществах евроинтеграции 
для уже существующих белорус-
ских предприятий, необходимо 
отметить целый ряд, который не 
имеет отношения к прямым инве-
стициям.

Можно выделить три основных 
направления, безусловно выгод-
ных для развития белорусской 
промышленности.

1.  Увеличение рынка сбыта. По 
правилам свободной торговли нам 
откроется вся Европа. Это — еди-
ное торговое пространство, при 
условии подписания Соглашения 
с Евросоюзом о снижении пошлин 
все значительно упрощается. И мы 

сможем экспортировать на одина-
ковых условиях — и в Польшу, и в 
Бельгию, и в Германию.

2.  Источники финансирования. 
Это могут быть кредиты, а могут — 
прямые финансовые вливания. До-
ступ к ресурсам открывается через 
участие в европейских програм-
мах поддержки. Субсидироваться 
могут различные экологические 
сооружения, очистные, например. 
Не стоит забывать и о инвестициях 
образовательных — это тренинги, 
изучение иностранного языка, по-
вышение квалификации, взаимо-
обмен специалистами. Не стоит 
преуменьшать значение образова-
тельных программ. На сегодняш-
ний день уровень профессиона-
лизма белорусского менеджмента 
предприятий, профессионализма 
управленцев — заботит и руково-
дителей отрасли. Министр сель-
ского хозяйства, в частности, не-
давно заявил: «Нынче не то время, 
что можно спокойно отсидеться 
в директорском кресле. К совре-
менным менеджерам необходимо 
предъявлять высокие требования. 
Сегодня никто из директоров не 
знает иностранного языка, а мы 
говорим о выходе на внешние 
рынки».

Так вот, эти образовательные 
программы для белорусов могут 
быть бесплатными с помощью 
программ финансирования Евро-
союза.

Вот представьте: поехал чело-
век на тренинг в Европу, выучил 
английский, вырос профессио-
нально… По возвращении он и 
опыт может передать коллегам, и 
значительно эффективнее может 
общаться с зарубежными партне-
рами, и деловое предложение 
сформулировать, и факс на ан-
глийском спокойно отправить. То 
есть он решает вопросы — значит, 
работает значительно эффектив-
нее, сокращая расходы руковод-
ства на помощь в этом, других со-
трудников.

Возможны и прямые финансо-
вые вливания в критические для 
страны отрасли промышленности. 
Горнодобывающая отрасль Украи-
ны, к примеру, в 2008 году получи-
ла на развитие 8 миллионов дол-
ларов.

Образно можно объяснить так: 
многие европейские программы 
финансирования дают не рыбу, а 
удочку, которой можно наловить 
много и крупной рыбы. То есть 
обучают механизму, благодаря ко-
торому повысится конкурентоспо-
собность и эффективность сбыта 
продукции.

Кроме того, важно помнить о 
системе сертификации, оборудо-
вании для сертификации, а ведь 
подтверждение соответствия ев-
ропейским стандартам — это вы-
ход на новые рынки сбыта. Это — 
решение проблемы экспорта.

Есть еще один механизм, свя-
занный с экологией: когда сначала 
предприятие за свой счет делает 
что-нибудь хорошее для экологии, 
а получает деньги постфактум. 
То есть по своей инициативе ин-
сталлирует, к примеру, какую-то 
линию, способству-

ющую сохранению экологии. 
Например, какой-нибудь колхоз 
или предприятие по переработке 
ставит себе «биогаз». Свои отбро-
сы сжигает, получает электроэнер-
гию, уменьшает выбросы, может 
продать их через правительство 
другому государству. Все это — 
адаптация к Киотскому протоколу, 
и эта адаптация финансируется Ев-
росоюзом. Например, Россия по-
лучает деньги уже сегодня.

3. Рост конкурентоспособно-
сти наших предприятий. В двух 
словах: все перечисленные выше 
программы финансирования спо-
собствуют росту конкурентоспо-
собности производимой нами 
продукции. За счет использования 
новых технологий мы делаем бо-
лее эффективным не только про-
изводство, но также менеджмент 
и маркетинг на предприятиях. А 
это означает как лучшее качество 
произведенной продукции, так и 
уменьшение себестоимости еди-
ницы продукции. Вот вам и два 
основных фактора роста ее конку-
рентоспособности.

— Россия как инвестор — более 
агрессивный, но менее опытный 
по сравнению с Европой?

— В области управления пред-
приятиями, эффективности его 
Россия сталкивается с такими же 
проблемами, что и мы. Их эффек-
тивность по сравнению с Европой 
и Америкой ниже от 40 до 80%. 
Это касается ключевых отраслей 
— промышленности, энергетики, 
транспорта.

У них так же, как у нас, проблема 
с кадрами, образованием, соответ-
ствием багажа знаний сегодняш-
ним реалиям и требованиям.

— И что должна сделать Бела-
русь для доступа ко всем этим бла-
гам?

— Прежде всего, должно быть 
узаконено соглашение о сотруд-
ничестве с Европейским союзом. 
Оно было подписано в 1996 году, 
но не ратифицировано Беларусью, 
заморожено Европейским союзом 
в связи с политическими события-
ми у нас. Как только мы ратифици-
руем соглашение, перейдем на но-
вый уровень взаимодействия с ЕС 
и в течение нескольких лет можем 
подписать соглашение о свобод-
ной торговле с ЕС. На мой взгляд, 
как экономиста и руководителя 
независимого института, это зна-
чительнее, чем даже вступление 
Беларуси в Евросоюз сейчас. Это 
будет выгодно всем — с экономи-
ческой точки зрения. Потому что 
позволит снять все барьеры в об-
ласти торговли.

На данный момент нам очень 
мешает несбалансированность — 
на востоке границ нет, а на западе 
— форпост. Из-за этого — дисба-
ланс между количеством поставок 
в Россию и в Европу.

Перспективы, потенциал рынка 
сбыта на Востоке и Западе — несо-
измеримы. В Европе они — в разы 
больше.

ЮЛИя сНЕГ.
Факты
в период между 1991 и 2006 

годами Евросоюз выделил бела-
руси на развитие 229 миллионов 
евро, 23,6 евро на одного жи-
теля. Это существенно меньше, 
чем для других стран, входящих 
в Европейскую политику добро-
соседства. Например, Грузия 
получила 110 евро на человека, 
молдова — 73 евро, украина — 
52 евро.

               * * *

Настораживает, что абсолют-
ное большинство инвестицион-
ных и приватизационных проек-
тов осуществляется с участием 
российской стороны. в первом 
полугодии 2009 года восточные 
соседи вложили в беларусь 2,1 
млрд долларов прямых инве-
стиций. Доля России составила 
аж 86,6 процента! между тем 
слишком большая доля одной 
страны может оставить опас-
ность для развития другой.

Мировой финансовый кризис обнажил истинное положение вещей в белорусской экономи-
ке, нагрузив склады и поставив перед чиновниками ряд неразрешимых вопросов. В свою 
очередь руководители государства ставят вопрос ребром: разгрузите склады — и все. И 
предоставьте отчет в цифрах.
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молЧуны И говоруны 
Эти мелкие плакатики — по-

следнее предупреждение чело-
веку, измотанному хроническим 
отсутствием талончиков к нужно-
му специалисту, многочасовым 
сидением в очередях и прочей 
медицинской бюрократией. В об-
щем, нам сказано: сидеть тихо, не 
высовываться, права не качать, а 
то «попадете под статью».

Надо сказать, что большин-
ство людей и сидят, как мыши, 
безоговорочно внимают док-
торам. Есть, правда, «вредные» 
пациенты, которые могут про-
цитировать статью 41 «Права 
пациентов» Закона Республики 
Беларусь «О здравоохранении». 
В ней говорится, например, о 
том, что пациент имеет право на 
«уважительное и гуманное отно-
шение со стороны работников 
здравоохранения». Почему бы 
цитаты из закона не разместить 
рядом с выдержками из кодек-
сов? Невыгодно. Тогда пациенты 
станут грамотными и, предпо-
ложим, захотят воспользоваться 
правом выбора лечащего врача 
или организации здравоохране-
ния.

В соответствии с упомянутым 
законом пациенты имеют право 
на «получение в доступной фор-
ме информации о состоянии 
собственного здоровья, приме-
няемых методах оказания ме-
дицинской помощи, а также о 
квалификации лечащего врача, 
других медицинских работников, 
непосредственно участвующих в 
оказании ему медицинской по-
мощи».

Наши врачи, условно говоря, 
делятся на две очень неравные 

по количеству группы: молчуны 
и говоруны. Первые в основном 
относятся к советской школе, 
когда пациент во всем полагался 
на врача. То есть врач установил 
диагноз, назначил лечение. При 
этом не обсуждались какие-то 
иные методы оказания медпомо-
щи, и тем более никто не волно-
вался о качестве жизни пациента 
во время и после лечения. По-

научному такая система называ-
ется патерналисти-ческой. Она 
жива и до сих пор. Причем устра-
ивает как врачей, так и пока еще 
большинство пациентов. «Ой, 
что со мной, не знаю», — жало-
валась женщина, находящаяся 
на лечении в стационаре. «Так 
вы спрашивайте у доктора, пусть 
объясняет, это его обязанность», 
— советовала ей другая. «А что 
спрашивать, я все равно ничего 
не понимаю», — отвечала пер-
вая. В наш век интернета и до-
ступной литературы грех ничего 
не знать о своей болезни (если 

врач сообщил диагноз). Имея 
хоть какое-то представление о 
заболевании, почерпнутое из 
популярной медицинской лите-
ратуры, можно осознанно вести 
диалог с врачом.

Доктор-молчун выполняет 
свои обязанности, а с пациентом 
разговаривает по принципу: упал 
— отжался — встал. Разумеется, 
молчуны работают исключитель-
но в медучреждениях государ-
ственной формы собственности.

Врачи, работающие в частных 
мед-центрах, просто обязаны 
быть говорунами. Однако есть 
такие специалисты и в госме-
дучреждениях. Как правило, это 
врачи высокой квалификации 
и любящие свою работу. Они не 
только в доступной форме рас-
скажут о болезни, но и о возмож-
ных методах лечения. У пациен-
тов в соответствии с законом есть 
право участия в выборе методов 
оказания медицинской помощи. 
Но здесь надо понимать следую-
щее: это право ограничено имен-
но возможными методами. Такая 
форма взаимоотношений врача 
и пациента называется партнер-
ской. К сожалению, к ней мало 
готовы сами пациенты. Некото-
рые из них возмущаются: «Этот 
врач ничего не знает, он у меня 
спрашивает, как лечить». На са-
мом деле врач не спрашивает, 
а предлагает выбрать приемле-
мый метод из нескольких. При 
такой модели взаимоотношений 
предполагается, что пациент бу-
дет иметь хотя бы минимум зна-
ний о человеческом организме 
и готов нести ответственность за 
свое здоровье, а не переклады-

вать ее исключительно на врача.
Это надо знать:
Найдите время или деньги на 

ежегодное обследование.
Если один врач устанавливает 

серьезный диагноз, проконсуль-
тируйтесь еще как минимум с 
одним специалистом, а лучше 
с двумя. Это касается не только 
диагноза, но и методов лечения.

Врач обязан предоставить вам 
полную информацию о состоя-
нии вашего здоровья, применяе-
мых методах лечения, назначае-
мых лекарствах.

Пациент имеет право на об-
легчение боли, связанной с забо-
леванием и (или) медицинским 
вмешательством.

Для проведения простого 
медицинского вмешательства 
необходимо устное согласие 
пациента, о чем делается соот-
ветствующая отметка в медицин-
ской документации.

Обязательным условием про-
ведения сложного медицин-
ского вмешательства является 
наличие письменного согласия 
совершеннолетних пациентов, а 
для несовершеннолетних — их 
родителей.

Пациент имеет право отозвать 
как устное, так и письменное со-
гласие на медицинское вмеша-
тельство. Так же он имеет право 
отказаться от предложенного ле-
чения, врач обязан разъяснить 
последствия этого решения. От-
каз от лечения оформляется в 
письменном виде и хранится в 
медицинской документации.

 
оКсАНА яНовсКАя. 

Сегодня Республиканский клинический ме-
дицинский центра Управления делами пре-
зидента по праву называется крупнейшим 
лечебно-профилактическим учреждением 
страны. Даже свой сайт в Интернете «бело-
русская кремлёвка» назвала vip-clinic, наме-
кая на то, что здесь не только лечатся первые 
лица государства, но и медицинские услуги 
предлагаются самые современные.

За несколько последних лет (с ноября 2001 
года, когда Александр Лукашенко назначил 
главврачом клиники своего лечащего врача 
Ирину Абельскую и потребовал создать из 
президентской больницы «школу современ-
ной медицины») лечкомиссия получила но-
вое развитие. В клинике сделали евроремонт, 
сюда передали самое современное медицин-
ское оборудование. Больница обросла новы-
ми площадями. Сначала ей было передано 
здание Центра радиационной медицины по 
ул.Красноармейской, потом очередь дошла 
и до 4-й детской поликлиники, прописан-
ной на ул.Энгельса, 17. Лечебных корпусов 
стало шесть. Но со временем и этих площа-
дей оказалось мало. Сегодня на территории 
Республиканского клинического медцентра 
идет строительство двух новых объектов -- 
лечебно-диагностического и операционно-
реанимационного блока со стационаром. До 
того как Александра Лукашенко пообещал 
отдать больницу городу Минску, эти корпуса 
планировалось оснастить медицинским обо-
рудованием третьего поколения. Хотя и се-
годня по оснащению и спектру оказываемой 
специализированной помощи президентская 

больница соответствует мировым стандар-
там. Главное ее преимущество – возможность 
проводить диагностику и лечение буквально 
всех заболеваний в одном месте.

Например, Республиканский клинический 
медицинский центр Управления делами стал 
первым медучрежденим страны, где был 
установлен уникальный, 64-срезовый спи-
ральный рентгеновский компьютерный томо-
граф производства General Electric. Основным 
преимуществом аппарата по сравнению с 
аналогичным оборудованием является высо-
коразрешающее качество изображения при 
минимальных дозах облучения.

Клиника имеет и другое, редкое для бело-
русских больниц диагностическое обору-
дование: магнитно-резонансный томограф, 
полностью цифровой рентгеновский аппарат 
фирмы Siemens. Современная диагностиче-
ская аппаратура, которой располагает ме-
дучреждение, может, например, подсчитать 
содержание кальция в стенках коронарных 
артерий, что позволяет судить о работе серд-
ца и предупредить атеросклероз. 

Кабинет УЗИ оснащен пятью аппаратами 
ультразвуковой диагностики, один из кото-
рых экспертного класса. На таких аппаратах 
УЗИ можно исследовать все органы и во всех 
режимах сканирования, провести, скажем, 
уникальное ультразвуковое исследование 
магистральных сосудов головного мозга. 

В прошлом году врачи Республиканско-
го клинического медцентра освоили такие 
высокотехнологичные операции, как эндо-
протезирование тазобедренных суставов и 

пластику дефектов костей черепа. «Местные» 
кардиологи успешно проводят стентиро-
вание коронарных сосудов и имплантацию 
электрокардиостимуляторов. Уже несколько 
лет в клинике выполняются лапароскопи-
ческие операции на желчных путях, печени, 
почках, иные хирургические вмешательства. 
Президентская больница одна из немногих в 
стране, где внедрено такое новое направле-
ние в медицине, как хирургическое лечение 
первичного гипергидроза (повышенной пот-
ливости). Как отмечают сами медики, лечение 
пользуется большим успехом.

В прошлом году лечкомиссия укрепили и 
лучшими медицинскими кадрами страны (не-
смотря на то, что пациентов консультируют 
более 60 докторов наук по разным медицин-
ским специальностям). На базе клиники ста-
ли функционировать 5 кафедр Белорусской 
медицинской академии последипломного 
образования -- терапии, кардиологии и рев-
матологии, неврологии, ультразвуковой диа-
гностики, функциональной диагностики. 

К слову, в больнице созданы прекрасные 
условия для пациентов. Местный стационар, 
например, помимо обычных четырехместных 
палат имеет и одно-, двух- и трехместные па-
латы с кондиционированием воздуха, отдель-
ным санузлом, душем, цветным телевизором, 
холодильником и телефоном.

Даже не верится, что все эти медицинские 
услуги теперь станут бесплатно доступны 
обычным белорусам…

Юрий ЛАЗАРЕвИЧ. 

больнИцА, КоторАя 
«не нуЖнА» ПрезИденту

ЧАсы луКАшенКо 
дороЖе ЧАсов 
обАмы в 52 рАзА

Александр Лукашенко пообещал отдать минску «президентскую» клинику. «Нам такая большая больница не нуж-
на», -- заявил глава государства. 

Корреспондент «Завтра твоей страны» решил выяснить, какую медицинскую помощь, которая пока доступна бес-
платно только белорусским чиновникам, смогут получить в будущем без денег и рядовые жители минска. 

Сфотографировать часы белорусского 
правителя журналисты смогли во время 
его недавнего визита в Литву. На правой 
руке Александра Лукашенко надеты 
швейцарские часы Pater Philippe Calatrava 
5120j 

Сфотографировать часы белорусского 
правителя журналисты смогли во время 
его недавнего визита в Литву. На правой 
руке Александра Лукашенко надеты 
швейцарские часы Pater Philippe Calatrava 
5120j, которые стоят почти 17 тысяч дол-
ларов или 11 тысяч евро.

Фотографии часов белорусского прави-
теля были опубликованы в блоге toxaby.

Как пишет блогер malishevsky, на пра-
вой руке Александра Лукашенко надеты 
швейцарские часы Pater Philippe Calatrava 
5120j, которые стоят почти 17 тысяч дол-
ларов или 11 тысяч евро. Такие же «бюд-
жетные» часы фирмы Pater Philippe у 
премьер-министра России Владимира 
Путина и мэра Москвы Юрия Лужкова.

Два месяца назад блогер drugoi рас-
смотрел часы президента Соединенных 
Штатов Америки Барака Обамы. У Обамы 
часы Jorg Gray 6500 Chronograph (на сай-
те так и указано, что это президентская 
часовая компания) за... 325 долларов. 
Нули не потеряны, нет. По подсчетам сай-
та www.charter97.org, часы президента 
США дешевле часов Лукашенко почти в 
52 раза! 

Большинство пациентов безоговорочно внимают докторам, иногда ничего не зная о лечении.
 Кому доводилось посещать медицинские учреждения, те наверняка обратили внимание: на самых видных местах размещены вы-

держки из Кодекса об административных правонарушениях или из Уголовного кодекса, цитирующие статьи, предусматривающие 
наказание за оскорбление.

ідэолАгі
«Пірог» ідэйны быў салодкі,
Хоць і задужа дарагі:
Ім можна браць любыя сродкі,
Каб людзям «прамываць мазгі».

Яны і бралі іх «па поўнай».
І не мільёнаў нават сто.
А каб зусім было шыкоўна,
З дзесятак набылі аўто...

Абласная газета «Заря» апублікавала 
«План закупак галоўнага ідэалагічнага 
ўпраўлення Брэсцкага аблвыканкама 
на 2009 год». Сума ўражвае: амаль 335 
мільёнаў рублёў! Акрамя рознай драбя-
зы накшталт паперы і канцтавараў, мяр-
куецца набыць 22 кампутары і ажно 11 
аўтамабіляў. А вы кажаце — крызіс...

 


